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FACULTAT DE FÍSICA  
ACTA DE REUNIÓ ORDINÀRIA DE LA COMISSIÓ DE RECERCA 
 
 
Dia: dijous, 16 de gener de 2014 
Hora: 11:30 (1a convocatòria), 12:00 (2a convocatòria) 
Lloc: Sala de Reunions de la Facultat 
 
 
Assistents en 2a convocatòria: 

Eugeni Graugés, President de la Comissió  

Enric Bertran, Lluís Garrido (en substitució d’Eduard Salvador), Amílcar Labarta, Josep Maria 
López Villegas  (en  substitució de Francesca Peiró),  Josep Maria Paredes, Àngels Ramos  (en 
substitució de Jaume Casademunt) 

Antoni García Santiago, Secretari de la Comissió 
 
 
Ordre del dia: 

1. Aprovació de l'acta de la sessió anterior. 

2. Proposta de sol∙licituds d'investigadors Ramón y Cajal de la Facultat de Física. 

3. Precs i preguntes. 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
 
En no haver‐hi cap objecció ni cap comentari, s’aprova l’acta de la reunió ordinària d’aquesta 
Comissió celebrada dimecres 27 de novembre de 2013. 
 
 
2. Proposta de sol∙licituds d'investigadors Ramón y Cajal de la Facultat de Física 

a. Plantejament 
 
El  President  informa  que  per  començar  cal  conèixer  el  panorama  a  la  nostra  facultat  de 
professors  lectors,  investigadors Ramón  y Cajal  i  personal  en  altres  situacions  temporals  i 
inestables, així  com el nombre de  jubilacions  recents  i previstes, per poder  fonamentar  la 
proposta de sol∙licituds d'investigadors Ramón y Cajal a la propera convocatòria.  
 
 
 



 

 
 
 
 
 
Després d’aplegar  la  informació que aporten els representants dels diversos departaments, 
es pot parlar de vint persones en  situació  temporal o  inestable, distribuïdes de  la manera 
següent: 

• Investigadors Ramón y Cajal (RC) i professors lectors (PL), per departament: 

o Astronomia i Meteorologia: 2 RC + 0 PL 

o Electrònica: 0 RC + 3 PL 

o Estructura i Constituents de la Matèria: 5 RC + 0 PL 

o Física Aplicada i Òptica: 0 RC + 0 PL 

o Física Fonamental: 3 RC + 2 PL 

• Altre personal en  situació  terminal o  inestable  a  tota  la  facultat: 3  contractats UB‐
Santander, 2 professors agregats interins 

 
Pel que fa al nombre de jubilacions a tota la facultat, es disposa de les xifres següents: 

• Jubilacions i decessos (període 2011‐2014): 10 

• Jubilacions previstes (període 2015‐2018): 20  
(a les quals cal sumar‐ne d’altres que es poden donar de manera anticipada) 

 
Convé  tenir  present  que  la  convocatòria  estableix  que  el  nombre màxim  d’investigadors 
Ramón y Cajal que podran sortir a tot Espanya serà de 200, i que aquests contractes podran 
ser  cofinançats o bé pel  centre  receptor, o bé per  la universitat  corresponent  (és a dir, el 
ministeri no participarà en el  finançament), de manera que pot ser determinant  important 
que  aquests  centres  disposin  dels  mitjans  econòmics  per  garantir  la  incorporació  dels 
investigadors. 

b. Proposta de sol∙licitud 
 
El Dr. Enric Bertran vol remarcar que el departament que representa, Física Aplicada i Òptica, 
no ha tingut mai cap  investigador Ramón y Cajal, de manera que considera que  fins ara ha 
sortit perjudicat en les anteriors convocatòries en comparació amb la resta de departaments 
i que seria un bon moment per tenir en compte això en la definició de les àrees i dels perfils 
dels investigadors que se sol∙licitin. 
 
El  Dr.  Amílcar  Labarta,  representat  de  l’Institut  de  Nanociència  i  Nanotecnologia  IN2UB, 
exposa que el seu institut donarà suport a les places que demani la facultat, en el sentit que 
no en demanarà d’addicionals.  
 
 
 



 

 
 
 
El  Dr.  Lluís  Garrido,  representat  de  l’Institut  de  Ciències  del  Cosmos,  exposa  que  el  seu 
institut sol∙licitarà, comptant amb el recolzament de la facultat, un contracte propi en l’àrea 
de Física i Ciències de l’Espai, recolzant‐se en el fet que es podria garantir el cofinançament, 
si  donat  el  cas,  els  fos  concedit  el  projecte  de  finançament  sol∙licitat  dins  del  programa 
Severo Ochoa.  
 
Considerant  tot  el  que  s’ha  exposat,  els  assistents  acorden  preparar  una  proposta  de 
sol∙licitud, de  la qual cosa s’encarregarà el President d’aquesta Comissió, amb els següents 
aspectes fonamentals:  
 

• Redactar  una  justificació  fent  una  descripció  dels  arguments  prèviament  citats  i 
incorporant  la documentació que  ja s’aportava en convocatòries anteriors, relativa a 
la  descripció  de  les  àrees  de  coneixement  i  dels  perfils  de  recerca  dels  diversos 
departaments que podrien acollir candidats.  

• Demanar que l’equip rectoral treballi per garantir que es doni als investigadors que es 
troben  actualment  en  situació  temporal  o  inestable  l’oportunitat  d’estabilització, 
basant‐se en la seva qualitat científica i docent. 

• Sol∙licitar un contracte d’investigador Ramón y Cajal en  l’àrea de Materials, amb un 
perfil tan ampli com es pugui, perquè els candidats es puguin incorporar a la majoria 
de departaments de la facultat o bé a l’IN2UB. 

 
3. Precs i preguntes 

Havent arribat a un consens de tots els assistents sobre la proposta que es formularà per a la 
sol∙licitud d’investigadors Ramón y Cajal, no hi ha altres precs i preguntes. 
 
 
Havent tractat tots els punts de l’ordre del dia, la sessió es clou a les 13:05 hores. 
 
 
Barcelona, a 16 de gener de 2014 
 
El Secretari          Vistiplau del President 
 

                                                        
 
Dr. Antoni García Santiago      Dr. Eugeni Graugés Pous 


